## 中国医学影像技术

CHINESE JOURNAL OF MEDICAL IMAGING TECHNOLOGY

设为首页 | 加入收藏 | 联系我们

2014-06-12 星期四

首页 | 本刊简介 | 编委会 | 收录情况 | 投稿须知 | 期刊订阅 | 稿件查询 | 广告招商 | 会议

石健.王彬.刘荫华.乳腺高频彩色多普勒超声检查中应用BI-RADS分级诊断标准对乳腺疾病的诊断价值[J].中国医学影像技术,2010,26(5):877~880

乳腺高频彩色多普勒超声检查中应用BI-RADS分级诊断标准对乳腺疾病的诊断价值

## Diagnostic value of high-frequency color Doppler ultrasonography with BI-RADS lexicon for breast diseases

投稿时间: 2010-01-13 最后修改时间: 2010-02-25

DOI:

中文关键词: 乳腺疾病 BI-RADS分级诊断标准 超声检查,多普勒,彩色

英文关键词:Breast disease BI-RADS lexicon Ultrasonography, Doppler, color

基金项目:

作者 单位 E-mail

石健 北京大学第一医院超声诊断中心,北京 100034

王彬 北京大学第一医院超声诊断中心,北京 100034 wangbinusdept@sina.com

刘荫华 北京大学第一医院乳腺疾病中心,北京 100034

摘要点击次数:617

全文下载次数:198

中文摘要:

目的 探讨在高频彩色多普勒超声检查中应用BI-RADS分级诊断标准诊断乳腺疾病的价值。方法 采用高频彩色多普勒超声对66例乳腺疾病患者进行双侧乳腺检查,并采用BI-RADS分级诊断标准进行评价。对超声评价BI-RADS 3~5级的62例患者(共79个病灶)对照组织病理学分析不同BI-RADS分级乳腺病变的高频彩色多普勒超声特点,并探讨其与组织病理学诊断的关系。结果 79个病灶中,BI-RADS 3级29个,组织病理学证实良性22个(75.86%),恶性7个(24.14%);BI-RADS 4级23个,组织病理学证实良性3个(13.04%),恶性20个(86.96%);BI-RADS 5级27个,组织病理学证实良性为0(0),恶性27个(100%)。应用BI-RADS分级标准进行评价,BI-RADS分级3~5级乳腺病灶在边缘、边界、后方回声、周围组织改变、钙化、病变内有无血管、血流阻力指数及有无特殊病例方面差异均有统计学意义。结论 在乳腺高频彩色多普勒超声检查中,应用BI-RADS分级诊断标准对乳腺疾病的临床诊治具有重要的指导价值。

## 英文摘要:

Objective To explore the diagnostic value of high-frequency color Doppler ultrasonography with BI-RADS lexicon for breast diseases. Methods A total of 66 patients underwent bilateral breast examination with high-frequency color Doppler, and the results were evaluated with BI-RADS lexicon. Sixty-two patients (79 breast lesions) with BI-RADS grade 3—5 were evaluated. The diagnostic characteristics of high-frequency color Doppler ultrasonography about breast lesions with different BI-RADS were analyzed, as well as the relationship with histopathological diagnosis. Results In all 79 breast lesions, 29 were BI-RADS grade 3, and histopathology confirmed 22 (75.86%) were benign, 7 (24.14%) were malignant. Twenty-three breast lesions were BI-RADS grade 4, and histopathology confirmed 3 (13.04%) were benign, 20 (86.96%) were malignant. Twenty-seven lesions were BI-RADS grade 5, and all the lesions were malignant confirmed with histopathology (100%). Statistical difference was found between BI-RADS grade 3, 4, 5 in margin, lesion boundary, posterior acoustic feature, the changes of surrounding tissue, calcification in mass, vascularity in lesion, blood flow resistance index (RI) and special patients. Conclusion BI-RADS lexicon has an important guiding value for clinical diagnosis and treatment of breast diseases in the high-frequency color Doppler ultrasonography.

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器

您是第6332189 位访问者

版权所有: 《中国医学影像技术》期刊社

主管单位:中国科学院 主办单位:中国科学院声学研究所

地址:北京市海淀区北四环西路21号大猷楼502室 邮政编码:100190 电话:010-82547901/2/3 传真:010-82547903

京ICP备12000849号-1

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计